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Gezondheid 

Raadsinformatiebijeenkomst 26 september 2019
Gespreksleider Fred Dekker
Tijd 19.30-21.00 uur
Zaal Grote Trouwzaal 
Soort Bijeenkomst: Bespreken Nota Volksgezondheid  2019-2022
Geagendeerd door: Dimitri Gilissen (VVD), Has Bakker (D66), Hester Assen (PvdA), 

Janneke van der Heijden (GroenLinks), Sander van Waveren (CDA), 
Maarten van Heuven (PvdD), Rachel Streefland-Driesprong (CU) en 
Henk van Déun (PVV)

Doel van de bijeenkomst De raad wordt graag breed geïnformeerd over dit onderwerp. 
Betrokken ambtenaren/ 
Presentatoren

Tinja Verkleij, GU 
Aldien Poll, Pharos

Meepraters Meeprater, Wmo Cliëntenraad Utrecht 
Caspar Lombaers
Sandra Sue
Daan Warnas, VIDIUS studentenunie
Martina van den Dool, COSBO Stad Utrecht
Michiel Vader, Werkgroep Zorg & Welzijn, D66
Dagmar Hennipman
Meeprater 
Rob Heerdink
Frank Zweers, Comitee 5G is niet oké
Meeprater 
Meeprater, 
Meeprater,  Stichting GOUD
Ard Sprinkhuizen, kennisplatform Utrecht Sociaal/kUS
Joop ten Dam, Lectoraat De Gezonde Stad, Hogeschool Windesheim
Meeprater, VIDIUS (2 X)

Portefeuillehouder(s) Victor Everhardt
Aanwezige griffiemedewerker(s) Eveline Hamelink en Marlies Smeets
Programma  Presentatie Tinja Verkleij  (10 á 15 min.) :

totstandkoming nota en de gemaakte keuzes
 Vragen raadsleden
 Aldien Poll van Pharos (10 á 15 min.):

vergelijking Utrechtse nota met andere 
 Vragen Raadsleden
 Gesprek over de 5 speerpunten en de toekomstverkenning van 

de nota:
1. Gezonde leefomgeving
2. Gezond en veilig opgroeien
3. Gezond gedrag
4. Gezond rondkomen
5. Gezond werkgeverschap
6. De toekomst (langere termijn)

 Reflectieronde
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Vervolg De gemeenteraad debatteert over dit onderwerp tijdens de 
vergadering van de commissie: Mens & Samenleving van 
10 oktober 2019.

Klik hier voor reacties op de Facebook pagina van de gemeenteraad Utrecht.

Motivatie 
De agenderende fracties VVD, D66, PvdA, GroenLinks, CDA, PvdD, CU en PVV willen een toelichting van de 
opstellers van de nota over de totstandkoming en de gemaakte keuzes. Aansluitend willen de fracties 
experts, bewoners en andere betrokkenen bij het Utrechtse volksgezondheidbeleid uitnodigen om te 
reageren op de inhoud van de nota, mogelijke aanscherpingen of verbeterpunten.
Technische toelichting college: Een toelichting op het doorlopen proces en de gemaakte keuzes, ook in 
relatie tot tijd en middelen

Bijdragen

Dagmar Hennipman
Als rolstoelgebruiker merk ik op dat het huidige beleid, nog regelmatig niet aansluit op de realiteit. Door die 
ervaringsdeskundigheid en een groot hart voor de doelgroep, heb ik op meerdere vlakken, diverse duurzame, 
praktische oplossingen bedacht. (bv. op gebied van hulpmiddelen, woningaanpassingen, nieuwe 
rolstoelwoningen, informatievoorziening, beeldvorming, omgangsvormen, medezeggenschap ed.) 
Deze zou ik willen uitwerken binnen een zelf-versterkende community met andere zorgvragers, betrokkenen 
en omstanders. Dit is nog op te zetten. 
Mijn vraag aan de gemeenteraad is of er ruimte is (of gemaakt kan worden) om dit actief en effectief te 
ondersteunen? Graag wil ik een keer over de mogelijkheden daarvan, in gesprek met mensen die daarover 
gaan. 
Daarnaast een 2e vraag. Of de gemeente wil investeren in White Zones. Dat zijn stralingsvrije gebieden voor 
mensen die gevoelig zijn voor/ ziek worden van EMF (electro magnetic fields) Met de geplande uitrol van G5 
wordt dat nog urgenter. Mensen hebben al last van 3 en 4G. 
Mijn suggestie is om bv. Overvecht tot White Zone te maken. Daar wonen veel mensen met kwetsbare 
achtergronden, met meervoudige problematiek, veel mensen met een fysieke beperking en er zijn daar 
relatief veel ouderen en verzorgingshuizen. Er zijn meerdere scholen. Precies alle doelgroepen die, meer dan 
anderen, volgens de wetenschappelijke onderzoeken, extra risico lopen bij verhoogde straling. 
De wijk is al relatief toegankelijk en er zijn veel benedenwoningen van flats eenvoudig aan te passen tot 
rolstoelwoning. Mijn suggestie is om deze positieve, gezondheid bevorderende factoren nog verder uit te 
bouwen. Het gewicht op gezondheid en levensloop bestendigheid nog meer te vergroten. 
Overvecht staat bekend als krachtwijk en op gezondheid wordt daar al langer gemonitord. Door Overvecht 
een White Zone te maken, kun je daarna meten of gezondheid van bewoners toeneemt, na het weghalen of 
minimaliseren van de straling. 
Hieraan kun je op termijn wellicht ook conclusies gaan trekken over de invloed ervan en de toekomstige inzet 
van G5 in andere wijken. 
Met een glasvezelnetwerk kun je dezelfde infrastructuur /verbindings-voorzieningen faciliteren, zonder de 
fysieke risico's voor inwoners. 
Omdat de wijk als White Zone ook aantrekkelijker wordt voor meer draagkrachtige bewoners met een focus 
op gezondheid kun je de wijk tegelijk ook op die manier versterken. Een win win situatie creëren. 
Ik hoop fit genoeg te zijn om dit persoonlijk aan te kaarten.

https://www.facebook.com/gemeenteraadutrecht/photos/a.992511684162859/2490318814382131/?type=3&theater
https://www.facebook.com/gemeenteraadutrecht/photos/a.992511684162859/2490318814382131/?type=3&theater
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Frank Zweers, Comitee 5G is niet oké 
Er gaat veel veranderen de komende jaren op het gebied van technologie. Met de uitrol van 5G zal het aantal 
zendmasten in de stad enorm uitgebreid worden. De stralingsniveaus zullen daardoor ook toenemen. Dit zal 
niet zonder consequenties zijn voor de gezondheid. 5G is nog niet getest door de telecomindustrie. Het 
wordt uitgerold voordat er zekerheid is over de consequenties. De huidige stralingsniveaus van 4G maakt 
mensen al ziek. Comitee '5G is niet oké' vraagt daarom om toepassing van het voorzorgsprincipe. Gemeente 
Utrecht, wees net zo krachtig als Brussel en zet een moratorium op 5G. Voor de feiten verwijzen wij naar de 
website https://5gisnietoke.nl 


